
الدعَاءُ هُوَ العِْباَدةَُ

له نعمان بن بشیر رضي الله عنه خه روایت دی وایي چې له رسول الله صلی الله علیه وسلم خه مې
ذيِنَ كمُُ ادعْوُنيِ أسَْتجَِبْ لكَمُْ إنِ ال اورېدلي دي چې فرمایل یې: «الدعاَءُ هوَُ العْبِاَدةَُ»، ثمُ قرََأَ: «{وقَاَلَ رَب

مَ داَخِريِنَ} [غافر: 60]». «دعا عبادت دی »» بیا یې - دا آیت - ولوست: يسَْتكَبْرُِونَ عنَْ عِباَدتَيِ سَيدَخُْلوُنَ جَهنَ
مَ داَخِريِنَ} [غافر: 60]». ذيِنَ يسَْتكَبْرُِونَ عنَْ عِباَدتَيِ سَيدَخُْلوُنَ جَهنَ كمُُ ادعْوُنيِ أسَْتجَِبْ لكَمُْ إنِ ال «{وقَاَلَ رَب

«او ستاسو رب فرمايي: تاسو ما وبلئ چې زه ستاسو دعا قبوله كم، بېشكه هغه كسان چې زما له عبادت نه
.[تكبر كوي، ژر ده چې دوى به دوزخ ته ننوي، په داسې حال كې چې خوار او ذلیله به وي» [غافر: ۶۰

[صحيح]

رسول لله صلى الله عليه وسلم خبر ورکوي چې دعا عبادت دى، نو واجب دي چې وله یوازې د الله تعالی لپاره وي،
برابره خبره ده که هغه دعا وي او یا غوتنه، چې د الله تعالی خه هغه ه وغواړي چې ه ورته رسوي، او له هغه
ه نه یې وساتي چې په دنیا او آخرت کې ورته زیان رسوي، او یا دا چې د عبادت دعا وي، چې هغه له هر هغه ه نه
عبارت ده چې الله تعالی یې له ویناوو، کاره او پو کنو، قلبي، بدني او مالي عبادتونو خه خووي. بیا رسول الله
صلی الله علیه وسلم پدې خبره ثبوت وړاندې ک، ویې ویل چې الله تعالی فرمایلي دي: {ادعوني أستجب لكم إن
الذين يستكبرون عن عبادتي سيدخلون جهنم داخرين}. {ما وبلئ چې زه ستاسو دعا قبوله كم، بېشكه هغه كسان
.{چې زما له عبادت نه تكبر كوي، ژر ده چې دوى به دوزخ ته ننوي، په داسې حال كې چې خوار او ذلیله به وي
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